
 
 

REFERAT AF MØDET I FÆLLESBESTYRELSEN FOR MØNSTED SKOLE OG SPARKÆR SDI. 
 

Deltagere: Uds. dato: 5. august 2020 

Forældrerepræsentanter: Jens Malmkvist, Jacob Hansen, 
Katrine Tudborg, Mads Bøvling Kristensen, Jesper Jon 
Nielsen, Rikke Mørup Krogh og Jette Skovgaard Bech 

Møde nr.: 1/10 

 Mødedato: 13. august 

Medarbejderrepræsentanter: Rikke Holdgaard og Hanne 
Madsen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Mønsted: Sparkær: 

Kl. (til-fra): 17.30 – 20.00 

 Sted: Mønsted Skole 
 

Jakob Busch (ref.) Ref.dato: 13/8 2020 

Afbud: Mads,    

 

Dagsorden: Referat: 

 1.  Nyt fra formanden Formanden ønsker at stoppe – næstformanden 
indtræder som ny formand på kommende møde. Ny 
næstformand er fra kommende møde er Jette. 

Præsentation af Rikke og Hanne som er nye 
medarbejderrepræsentanter fra hhv. Mønsted og 
Sparkær 

 

 

 2.  Nyt fra skolelederen God skolestart (0. klasse: 19 elever i Mønsted, 14 elever 
i Mønsted) 

Corona fylder stadig meget, og der tages hensyn. 
Skolerejse for kommende 9. klasse må ikke være 
udenfor DK. 5. klasse skal på en skolerejse i DK ”Kend 
dit land”  

Mødet 10. september 16.30-18.30: 3 deltagere fra hver 
bestyrelse 

I 2021: fælles emneuge ”grønne sammen”. Den var 
planlagt til 2020, men pga corona starter den først i 2021. 

Uddannelsesmessen i Viborg ophører og afløses af 
lokale (sandsynligvis Stoholm) arrangementer som 
tidligere. 

Det er undersøgt oplægsholdere: aktuelt er første ide 
(for) dyr. Dialog: er det ikke aktuelt at lave arrangementer 
for mange, når Corona fortsat er i samfundet. 

Forældremøder i kommende periode, hvor 
fællesbestyrelsens medlemmer inviteres af 
lærerteamene. Jette deltager i Sparkær skoles 
forældremøder. Kathrine og Rikke tager indskolingen 
Mønsted. Mads tager 4. klasse. Rikke og Jacob 5. og 6. 

 



Dagsorden: Referat: 

klasse. Jon og Jens tager udskolingen  

 

 3.  Nyt fra elevrådet Der er ikke valgt elevråd endnu  

 

 

 4.  Princip revurderes (højest prioriteret) 

 

Alle principper er gennemgået 

Alle principper er gennemgået: Fremadrettet arbejdsgang 
bliver med fokus på årshjulet.  

 

 5.  Høringssvar vedr. fremtidens folkeskole 

(frist for høringssvar 29. september) 

Mål for FB er at have høringssvar klar d. 20. september. 

Den nuværende formand laver høringssvaret efter input. 

Principperne er: 

 

1. Kvalitet og indhold 

• Der afsættes ekstra ressourcer til fælles 
udviklingsprojekter på skoleområdet i forhold 
til at styrke, inkluderende praksis, 
overgange, åben skole, videreudvikling af 
teamsamarbejde etc. 

2. Skoledistrikter/klassedannelse 

• Alle skoler/matrikler søges bevaret. 

 

3. Alle skoledistrikter søges sammenlagt med 
minimum et eller dele af et andet skoledistrikt 
med henblik på fagligt og økonomisk 
bæredygtige enheder. 

4. Ledelse 

• Der skal være ledelse på alle 
skoler/matrikler. 

5. Tildelingsmodel 

• Den fremtidige tildelingsmodel tager 
udgangspunkt i den nye skolestruktur med 
færre skoledistrikter – og baserer sig i højere 
grad på elevtildeling. 

 

Der mangler et princip, som tager højde for vækst og 
bæredygtighed bredt 

Til mødet d. 10. september deltager Søren, Jens og Jette 

 

 6.  Svar buskørsel 

Ifølge bekendtgørelsen om befordring af 

elever i folkeskolen ”skal 

kommunalbestyrelsen indhente udtalelse om 

ordningens nærmere tilrettelæggelse, 

herunder om ruter og opsamlingssteder, 

FB har ikke kommentarer til buskørslen  



Dagsorden: Referat: 

afgangstider og ventetider, fra de berørte 

skolebestyrelser.” 

 

Jeg vil derfor gerne bede jer om at sætte den 

lukkede skolebuskørsel på som et punkt på 

dagsordenen på et bestyrelsesmøde, så vi kan 

få jeres udtalelser senest fredag den 21. 

august 2020. 

 

Jeres udtalelser vil derefter blive forelagt 

Børne- og Ungdomsudvalget på møde den 

15. september 2020. 

 

Med denne advis før sommerferien håber jeg, 

at I kan nå at sætte emnet på dagsordenen. 

 

Viser der sig nogle uhensigtsmæssigheder 

ved ruterne ved skoleårets start, så må vi 

selvfølgelig tage hånd om dem hurtigst 

muligt. 

 

I forhold til drøftelsen på bestyrelsesmødet 

skal I skelne imellem: 

• De lukkede skolebusruter, 
som tilrettelægges af 
Viborg Kommune 

• De åbne ruter, som 
varetages af Midttrafik. 

 

 

 7.  Eventuelt Det er svært for boden at undvære engangsservice i 
denne periode. Kan der laves en anden aftale i denne 
periode?  

FB siger ja, men med en samtidig opfordring til forældre 
om at huske at sende en skål/tallerken med eget barn.  

Der følges op i FB i november 

Punkt til senere: Evaluering af feriepasning/samarbejde 
mellem børnehave og SFO i ferieperioder (Sparkær)? 

Næste møde udsættes til 17. september kl. 17.30-20 

 

 8.  Hvad rører sig i organisationen Der har været afholdt fester i sommerferien på Mønsted 
skole, hvor der er blevet ødelagt ting. Efterfølgende er de 
ødelagte ting blevet erstattet af de samme unge.  

 

 
 
Godkendelse som referat og beslutninger: 



 

Navn: Underskrift: 

Jens Malmkvist  

Katrine Tudborg  

Jacob Hansen  

Mads Bøvling Kristensen  

Jesper Jon Nielsen  

Rikke Mørup Krogh   

Jette Skovgaard Bech  

Rikke Holdgaard  

Hanne Madsen  

  

  

  

  

 


